

ကညီပိတ်မုန်ကရ၊အလံာ်ဆာဂုဆာဝါဆုကညီဖိခဲလာ်
ဖဲခုန်အဲဒ်ယုန်-ကညီဒီကလုာ်စာဖျိုင်ကရ၊မုန်နံ့ပျဲထီဒ်(၇၃)ဝိတဝီ
၂၀၂၀နံၣ်.လါဖျဲတြျုအါရံၤ(၅)သီ



မုန်နံၣ်-၅.၂.၂၀၂၀

ကညီဒီကလုာ်ခဲလာ်သ့ၣ်သ့ၣ်,

တနံၣ်အံၤမုန်နံၣ် ကညီဒီကလုာ်စာဖျိုင်ကရ၊မုန်နံၣ် ပျဲထီဒ်(၇၃)ဝိတဝီန့ၣ်လီၤ. လာကညီဒီကလုာ်စာဖျိုင်ကရ၊ မုန်နံၣ်ဆာက့ၤအံၤ ယ ဆာဂုဆာဝါဘၣ်ယဲ ယပျဲကလုာ်ခိၣ်နီၣ်သီၣ်န့ၣ်ခဲလာ်လါမံၤတံၢ်တီၤကစၢ်ကဆိၣ်ဂုဆိၣ်ဝါသ့. မံၤသုကပျဲန့ၣ်ပျဲဒါမၤန့ၣ်အိၣ်ကဲ , မံၤ သုကလါပျဲဒီးတံၢ်ဂံၢ်တံၢ်ဘါတံၢ်အိၣ်ဆုၣ်အိၣ်ချ့ဒီးမံၤသုကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တံၢ်သ့ၣ်မံၤသးမုန်နံၣ်ဆာက့ၤတနံၣ်အံၤန့ၣ်မုန်နံၣ်ယတံၢ်ဆာဂုဆာဝါ ဆုသုဝဲကညီဖိခဲလာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်တံၢ်စံၣ်စိတဲစိကွဲးဟံၣ်တုာ်ဝဲအသိး ပသ့ၣ်ညါ ဘၣ်ပဝဲကိးဂၤဒဲးလၢ ကီၢ်လၢပအိၣ်လၢအပူၤတဘျီ အံၤမုန်နံၣ်တဘျီလၢ ကညီ ဖိ သ့ၣ်တဖၣ် ထံၣ်န့ၣ်ဆိၣ်ဒီးဟဲလီၤတုၤဆိၣ်ဒဲးန့ၣ်လီၤ. သနာ်က့ၤခိၣ်ဖျိကလုာ်န့ၣ်စိတဖု အတံၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၣ်ပဝဲကညီဖိတဖၣ် အကလုာ် ကလုာ်အယိပဘၣ်ယုာ်မ့ၤဟးဖျိး. လီၤမုန်နံၣ်ပြုၤတုၤလၢတခိထံတခိကီၢ်ဒီးကဲထီၣ်ဘၣ် ပျဲလီၤအိၣ်ကမ့ၢ်ဒီးပျဲဘၣ်ကီဘၣ်ခဲဖိတဖၣ် အါမး န့ၣ်လီၤ.

ပဝဲကညီဖိတကလုာ်အံၤ ဒ်ပျဲသးပျဲတဲစိတုာ်ဝဲအသိး ပမုန်နံၣ်ပတကလုာ်လၢ အအဲၣ်တံၢ်တီၤတံၢ်လီၤ.မၤကလုာ်အိၣ်ကစု. အဲၣ် တံၢ် မုန် တံၢ် ခုၣ်ဒီး တအဲၣ်တံၢ်ဒုးတံၢ်ယၤ , တံၢ်အုၣ်လိာ်ဆိးက့ၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ခိၣ်ဖျိ တံၢ်မၤကုာ်မၤပျဲဒီး ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၣ်ပျဲ အကလုာ်ကလုာ် အယိလၢတံၢ်ဂၤလီၤက့ၤဒီးကဟုကယာ်လီၤက့ၤပသးပဂီၢ် ပဖိၣ်ထီၣ်တံၢ်စုကဝဲဒီးဟံၣ်ဆာက့ၤတံၢ်အါလၢအကဟဲဘၣ်ပျဲတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တံၢ် ဟံၣ် ဆာအတံၢ်လဲၤကျဲဒီတကတီၢ်ညါ ပလဲၤခိၣ်ဖျိဘၣ်တံၢ်သံတံၢ်ပျဲ. တံၢ်ဆျုၣ်မဲာ်ကဲမဲာ် ဒီးဒုၣ်ဒါအတံၢ်ကုၣ်တရံးတံၢ်ဒုးအကျဲ အက လုာ်ကလုာ်လၢအအိၣ်ဖျိဖျိဖျိဖျိမုန်နံၣ်လၢပထံၣ်တတုၤကွၢ်တဖျါဒီး မုန်တံၢ်ဒုးကျဲတံၢ်ကုၣ်တရံးလၢအအိၣ်အယိာ်န့ၣ် အိၣ် ဝဲ ဒဲး အါ မး န့ၣ်လီၤ.တံၢ်ဒုးကျဲအတံၢ်ကုၣ်တရံးခဲလာ် မုန်တံၢ်လၢကမၤဘၣ်ဒီးဒီးမၤဆဲးလီၤစ့ၤလီၤကွၢ်ကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ် ကြးလၢ ပဝဲကညီ ဖိ ခဲ လာ်ပကဘၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးအီၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီတံၢ်ဟံၣ်ဆာအံၤ ယံာ်တုာ်လံ (၇၁) နံၣ်လံဘၣ်ဆၣ် ပတတုၤဒဲးလၢ ပတံၢ်မုန်နံၣ်ဖိတုာ်ဒဲးဘၣ်. တံၢ်အိၣ်သးတနီၤ အိၣ် ဖျါဂု ထီၣ်ဝဲဒဲးဖဲအကြးကစီဘၣ်ဆၣ် တံၢ်မုန်တံၢ်ခုၣ်ဒီးတံၢ်သဘျီ အမုန်အတီလၢပယုထီၣ်, ပလိၣ်ဘၣ်ဒီးဂဲလိာ်တုာ်အီၤလၢယၤဖျိၣ်ဒီ တစိ အပူၤအံၤပတဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤအီၤဒဲးဘၣ်. လၢတံၢ်ကမၤန့ၣ်က့ၤတံၢ်သဘျီ အမုန်အတီအဂီၢ်တကြးလၢပဝဲကညီဖိတဖၣ်ပကဘၣ်သဝံစုသ ဝံခိၣ်ဒီးမံၤခုမံၤပပျဲဘၣ်. အလီၤအိၣ်သပျဲကတံၢ်လၢ ပကဘၣ်စီၣ်မဲာ်စီၣ်နီၣ်, ပလိၣ်သ့ၣ်ပလိၣ်သးဒီး ဟံးလိာ်စုမၤသကိးတံၢ်လၢ ကညီဒီ ကလုာ်အတံၢ်မၤန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထံလီၤကီၢ်ပျဲတံၢ်မုန်တံၢ်ခုၣ် အိၣ်ထီၣ်သ့ဒဲးဖဲတံၢ်တီၤတြျီ. တံၢ်ထဲသိးတုၤသိး. တံၢ်စံၣ်ညီၣ် ဟဲလီၤ သးတံၢ်ခွဲးတံၢ်ယာ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကလုာ်န့ၣ်တဖၣ် အသိးအကျါန့ၣ်လီၤ. တံၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ထံလီၤကီၢ်ပျဲတံၢ်မုန်တံၢ်ခုၣ်အဂီၢ်မူဒါအိၣ် ဝဲလၢကညီဒီကလုာ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢခံကတံၢ်လၢကညီဒီကလုာ်စာဖျိုင်ကရ၊မုန်နံၣ်အံၤ မပဝဲကညီဒီကလုာ်ခိၣ်နီၣ်သီၣ်န့ၣ်ဒီး ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလာ်ကဟံၣ်ဖျိၣ် လိာ်ပသး လၢတံၢ်သးတဖျါပီၤဒီး ကျဲးစးမၤသကိးတံၢ်လၢ တံၢ်သးတဖျါပီၤအပူၤ တုၤလၢပတုၤသကိးလၢ ပတံၢ်မၤန့ၣ်တစု န့ၣ် မုန်နံၣ် ပတံၢ် ဟ့ၣ်ဂံၢ် ဟ့ၣ်ဘါလိာ်ပသးန့ၣ်လီၤ.

ပဒိၣ်နီၢ်ဖိဒုတိ
ကရ၊ခိၣ်
ကညီပိတ်မုန်ကရ၊
လီၤခါဒ်သး